
PROTOKÓŁ Nr XXXVII/17
SESJI RADY MIASTA KAMIENNA GÓRA

z 30 sierpnia 2017 r.
odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 13.00, zakończenia 15.45

Obecnych na Sesji – 21 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta (BM) Krzysztof Świątek.

Ad.1. Otwarcie Sesji

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miasta (RM) Henryk Różański.

Przewodniczący RM powitał Dyrektora Centrum Obsługi Jednostek, BM, Skarbnika
Miasta,  Kierowników  Wydziałów,  pracowników  Urzędu  Miasta  i  mieszkańców
Kamiennej Góry. 

Przewodniczący  RM stwierdził,  że  w  Sesji  uczestniczy  21  radnych  na  21
ustawowego składu Rady,  co stanowi  quorum, przy którym RM może obradować
i podejmować uchwały.

Ad.2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad

Przewodniczący RM odczytał ustalony porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXXV i XXXVI Sesji Rady Miasta Kamienna Góra.

4. Wnioski, zapytania i interpelacje.
5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami.
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady między Sesjami.
7. Informacja Dyrektora Centrum Obsługi Jednostek Gminy Miejskiej Kamienna

Góra o przygotowaniu placówek oświatowych do rozpoczęcia nowego roku
szkolnego.

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  uwag  wniesionych  do  projektu
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  rejonie  ulic
Lubawskiej i Cisowej w Kamiennej Górze.

9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia   miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  w  rejonie  ulic  Lubawskiej  i  Cisowej
w Kamiennej Górze.

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia   miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic J. Słowackiego i Azaliowej
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w Kamiennej Górze.
11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  rozwiązanie  umowy

o oddanie w wieczyste użytkowanie nieruchomości gruntowej. 
12.Sprawozdanie  Komisji  Rewizyjnej  z  przeprowadzonej  kontroli  dotyczącej

działalności Burmistrza Miasta w zakresie wydanych decyzji o przydzielenie
lokalu  mieszkalnego  i  socjalnego  z  zasobu  komunalnego  Gminy  Miejskiej
Kamienna Góra w latach 2015-2016.

13.Sprawy różne.
14.Zamknięcie Sesji.

Nikt nie zgłosił wniosków dotyczących zmian w porządku obrad.

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XXXV i XXXVI Sesji Rady Miasta Kamienna Góra

Przewodniczący RM poinformował, że Protokoły Nr XXXV/2017 i XXXVI/2017 były
wyłożone do wglądu w Biurze Rady Miasta. Dodał, że nie zostały do nich wniesione
uwagi ani zastrzeżenia i zapytał, czy w chwili  obecnej ktoś chciałby zgłosić jakieś
zastrzeżenia? Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono.

Ad.4. Wnioski, zapytania i interpelacje

Radny Zbigniew Nagórny:
1. Zapytał,  czy  miejskie  jednostki  organizacyjne  zajmujące  się  oświatą  są

prawidłowo przygotowane do nowego roku szkolnego?
2. Zapytał, na jakim etapie znajduje się obecnie inwestycja dotycząca budowy

drogi ekspresowej S-3 na odcinku Bolków-Granica Państwa?
3. Zwrócił  się  z  prośbą  o  przedstawienie  bieżących  informacji  związanych

z działalnością miasta w Aglomeracji Wałbrzyskiej.
4. Zwrócił  się  z  prośbą  o  przedstawienie  oceny postępu  prac  inwestycyjnych

w Kamiennej Górze, w roku bieżącym.
5. Zapytał, kiedy zostanie rozstrzygnięty spór Urzędu Miasta z TBS i udrożniony

most  dla  ruchu  pieszego,  łączący  ul.  Spacerową  z  terenem  centrum
handlowego przy ul. Papieża Jana Pawła II? 

6. Zwrócił się z prośbą o przedstawienie zakresu prac wykonywanych na terenie
Ośrodka  Wypoczynku  Świątecznego  „Zalew”,  poinformowanie  o  bieżącej
sytuacji  budynku  dworca PKP i  przeprowadzonych  działaniach związanych
z budową ścieżek rowerowych na terenie Kamiennej Góry.

Radna Danuta Kurnyta:
1. Zapytała,  czy  Urząd  Miasta  może  podjąć  jeszcze  jakieś  działania,  które

rozwiążą  problem  uciążliwego  przesypywania  i  transportu  kruszywa  przy
ul. Towarowej? Poruszający się tą ulicą ciężki transport zniszczył  niedawno
remontowaną  drogę,  a  mieszkańcy  cierpią  z  powodu  silnego  zapylenia
powietrza i hałasu.

Radny Janusz Jarosz:
1. Zapytał, czy w roku bieżącym jest możliwość utwardzenia nawierzchni drogi
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ul. Nadrzecznej, gdyż wysypany na wiosnę kamień spłynął i znów pojawiły się
głębokie dziury i koleiny?

Radna Irena Plata:
1. Zwróciła się z prośbą o rozważenie możliwości dofinansowania przez Urząd

Miasta badań dla dzieci szkolnych, które należy wykonać przed rozpoczęciem
nauki w ZSZiO. Koszt takich badań w medycynie pracy wynosi ok. 60 zł i wiele
miast finansuję je, pomagając w ten sposób młodym osobom.

Radna Celina Róg:
1. Zgłosiła  wniosek  o  zastopowanie  dotychczasowej  polityki  załatwiania

drobnych spraw, które są dodatkowo zgłaszane w trakcie roku przez radnych
podczas sesji rady czy posiedzeń Stałych Komisji (np.: ustawienie ławeczki,
klombu  czy  wykonanie  kawałka  nawierzchni),  przez  co  nasila  się  swoisty
wyścig  wśród  radnych  i  podnoszone  są  wydatki  budżetowe.  Rokrocznie
uchwalany jest budżet, gdzie są przewidziane wydatki na remonty, inwestycje
oraz  rezerwa na awarie  i  pilne  sprawy,  jakie  pojawiają  się  w trakcie  roku.
Zwróciła się też z prośbą o sporządzenie dodatkowo planu awarii  i  pilnych
remontów,  który byłby  nadzorowany przez  merytoryczny Wydział  IOŚ,  aby
rozpocząć  politykę  równomiernego  rozwoju  infrastruktury  w  całym mieście.
Przy  okazji  zawnioskowała  do  radnych,  aby  oprócz  pomagania  swoim
wyborcom  w  załatwianiu  drobnych  spraw,  uczyli  ich  zachowania  się
w społeczności lokalnej np. sprzątania po swoich zwierzętach domowych, nie
zaśmiecania zieleni itp.

Radny Wiesław Sobiechowski:
1. Zgłosił  wniosek  o  opracowanie  na  przyszły  rok  harmonogramu  zabudowy

estetycznymi wiatami śmietnikowymi miejsc, gdzie zlokalizowane są pojemniki
na odpady komunalne,.  Wykonane dotychczas obudowy cieszą się sporym
zainteresowaniem mieszkańców, którzy zadają liczne pytania m.in. o termin
ustawienia tych wiat w danym rejonie Kamiennej Góry.

Radna Zofia Kolat:
1. Zapytała,  kiedy  Urząd  Miasta  rozpocznie  budowę  w  Kamiennej  Górze

wielorodzinnego budynku mieszkalnego w ramach Programu Mieszkanie+?
Obecnie  mija  już  rok,  od  czasu  gdy  miasto  wyraziło  zainteresowanie
uczestnictwem w tym programie rządowym. Niemniej jednak na chwilę obecną
nie  widać  wymiernych  efektów,  jak  ma  to  miejsce  m.in.  w  Wałbrzychu.
Kamienna Góra ma coraz większy deficyt  lokali  komunalnych, zdatnych do
przydzielenia  osobom  ujętym  na  liście  osób  oczekujących.  Ponadto
odzyskane lokale mieszkalne są w tak opłakanym stanie, że nie można ich
często  przydzielić,  z  uwagi  na  znaczne  koszty  ich  remontu.  Propozycja
o  umieszczenie  na  stronie  internetowej  miasta  informacji  o  możliwości
zgłaszania  do  urzędu  chęci/zainteresowania  Programem  Mieszkanie+,  aby
stworzyć bazę określającą zapotrzebowanie na takie lokale komunalne. 

Radny Tomasz Baćko:
1. Zwrócił się z prośbą o rozważenie możliwości zagospodarowania podwórza

między  ul.  L.  Waryńskiego  i  al.  Wojska  Polskiego.  Mieszkańcy  tej  części
miasta zgłaszają ten problem od wielu lat i obecnie złożyli kolejny wniosek do
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projektu budżetu miasta na 2018 r. w tej sprawie. 

Radna Violetta Majak:
1. Zapytała, czy zostały podjęte jakieś kroki w kierunku wydzielenia w Kamiennej

Górze  dodatkowych  terenów  na  działalność  inwestycyjną  dla  nowych
przedsiębiorców  lub  podmiotów,  które  chciałyby  poszerzyć  swój  obszar
działania w mieście, a tym samym czy pojawią się w najbliższym czasie nowe
miejsca pracy dla mieszkańców?

Radny Janusz Chodasewicz:
1. Pytania stanowią zał. Nr 2 do protokołu.

Radny Ryszard Ostrowski:
1. Zwrócił  się  z  prośbą  o  rozważenie  możliwości  dofinansowania  zadania

inwestycyjnego Spółdzielni Mieszkaniowej „Szarotka” dotyczącego wykonania
podjazdu do warsztatów S.M. przy ul.  Cichej 8. Obecnie nawierzchnia tego
wjazdu jest mocno zniszczona, a skruszały beton jest nanoszony na jezdnię
ul.  Piastowskiej.  Kosztorys  inwestorski,  uzgodniony ze  spółdzielnią  stanowi
zał. Nr 3 do protokołu.

Ad.5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami

BM  przypomniał  radnemu  zasady  udzielania  odpowiedzi  na  wnioski  i  zapytania
radnych zgłaszane na sesji, a treść pytań radnego z dzisiejszej sesji potraktował jak
interpelację, na którą może udzielić zgodnie z prawem odpowiedzi na piśmie. Dodał,
że na sesji Pan Janusz Chodasewicz jest radnym, a nie redaktorem lokalnej gazety
i tak też powinien się zachowywać. 

Radny Janusz Chodasewicz  stwierdził,  że swoje pytania składa w trybie ustawy
o dostępie do informacji publicznej. Na jej podstawie oczekuje odpowiedzi na piśmie.
Nie zgodził się również z oceną BM, iż złożone pytania mają charakter interpelacji.

BM  poprosił  radnego o nie narzucanie sposobu kategoryzacji  pism. Jednocześnie
poinformował,  iż  kosztorys  radnego  Ryszarda  Ostrowskiego  wraz  z  wnioskiem
zostanie przekazany do rozpatrzenia. Dodał, że na obecnej sesji postara się udzielić
odpowiedzi na część wniosków radnych, m.in. na wnioski: radnego Z. Nagórnego,
radnej. Z. Kolat i radnej V. Majak.

Następnie BM odpowiedział na pytanie radnego J. Jarosza, tj.:
1. Pracownicy  merytorycznego  wydziału  byli  na  oględzinach  nawierzchni

ul.  Nadrzecznej.  Mieliśmy  podjąć  działania  naprawcze  lecz  do  dnia
dzisiejszego  nie  zostało  to  wykonane,  o  czym  świadczy  pytanie  radnego.
Zapewnił o szybkim wyjaśnieniu tej sprawy.

BM przedstawił informację o pracy między Sesjami – zał. Nr 4 do protokołu. 

BM  podkreślił  w  trakcie  przedstawiania  informacji,  że  przy  remoncie  dachu  na
świetlicy przy szkole nr 1 okazało się, iż dach budynku głównego również pokryty jest
folią  budowlaną.  W związku  z  powyższym,  remont  dachu  zostanie  zgłoszony do
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projektu  budżetu  miasta  na  2018  r.,  gdyż  w  tempie  zastraszającym  ulega  on
degradacji. Poinformował również zgromadzonych o działaniach podjętych w ramach
organizowanego rokrocznie letniego wypoczynku dzieci  z  terenu Kamiennej  Góry.
Łączna liczba dzieci uczestniczących w różnych formach to 163. Parafialny Oddział
Akcji Katolickiej organizował półkolonie na przełomie lipca-sierpnia i uczestniczyło w
nich 55 dzieci. Świetlica przy SP Nr 1 organizowała półkolonie na przełomie czerwca-
lipca i łącznie uczestniczyło w nich 60 dzieci (przy czym 35 dzieci korzystało z tej
formy  wypoczynku  w  pełnej  odpłatności).  Miasto  partnerskie  Wolfenbüttel
organizowało integracyjny obóz młodzieżowy i gościło w lipcu 10 dzieci z Kamiennej
Góry. Miasto partnerskie Bitterfeld-Wolfen organizowało także w lipcu integracyjny
obóz młodzieżowy dla 5 dzieci. Caritas Diecezji Legnickiej organizował w sierpniu
kolonię  nad  morzem  w  miejscowości  Stegny  dla  35  dzieci  (2  zrezygnowało
w ostatniej chwili).

BM odpowiedział ponadto na pytania i wnioski radnych z poprzedniej Sesji, tj.:

radnemu W. Sobiechowskiemu:
- sprawa spornego umiejscowienia koszy na odpady przy ul. Katowickiej -  odbyliśmy
w międzyczasie spotkania z zainteresowanymi przy współudziale radnego. Przy woli
kompromisu, podejmiemy pewne działania więc temat został wyjaśniony. 

radnej D. Walus:
- na jakim etapie jest budowa skateparku – środki na ten cel pozyskaliśmy, o czym
wspomniałem w ww. informacji. Kłopot mamy z wykonawcą – ale nie tracimy nadziei
na realizację zadania.

radnej I. Placie:
-zabezpieczenie  młodych  drzewek  przy  skwerze  obok  ul.  F.  Chopina,  aby  nie
niszczyli  ich kierowcy parkujący tam auta -  będzie tam zmiana organizacji  ruchu,
w tym także znak zakazu zatrzymywania.  Szczegóły można uzyskać w Wydziale
IOŚ.
- aktualna informacja o stanie budowy ścieżek rowerowych w mieście – za kilka dni
UM składa wniosek o środki unijne na dofinansowanie zadania.

radnemu M. Białeckiemu:
-  problem z miejscem parkingowym dla autokarów z turystami, którzy chcą zwiedzać
podziemia ARADO - to zależy od punktu widzenia. Moim zdaniem autokary powinny
parkować w całym mieście, aby turyści przemieszczali się po naszych ulicach i też
sklepach. W pobliżu znajdują się parkingi przy ZUS i Biedronce. Teren koło podziemi
Arado też będziemy chcieli odnowić w ramach chociażby programów unijnych, czy
też PROW.
- kiedy rozpoczną się prace przyłączania budynków do sieci miejskiego ogrzewania -
o tym już mówiłem szczegółowo w ww. informacji. 

radnej V. Majak:
- prośba o dostawienie ławek na placu zabaw przy ul. P. Ściegiennego oraz montaż
ścianki do wspinaczki - przygotowywany jest projekt remontu drogi prowadzącej do
budynków Spółdzielni LAS. Trzeba też będzie dokonać zmian jeżeli chodzi o obszar
tego placu zabaw.  Dlatego ja  proponuję  się  wstrzymać z  działaniami  na  tamtym
terenie, aby ten obszar kompleksowo zmodernizować.
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radnemu J. Bruździakowi:
-  termin rozpoczęcia prac inwestycyjnych przy ul.  M. Reja -  prace się rozpoczęły,
o  czym  już  wcześniej  wspominałem  w  ww.  informacji.  Są  opóźnienia  z  dwóch
powodów:  problemu  opuszczenia  budynku  przeznaczonego  do  rozbiórki  oraz
zaangażowania całej ekipy MPWiK w prace ziemne przy al. Wojska Polskiego.

radnej C. Róg:
-  kiedy  zostanie  wymienione oświetlenie  obwodnicy  wzdłuż ul.  Bohaterów Getta,
w  ramach  planowanej  inwestycjidla  całego  miasta -  oświetlenie  na  obwodnicy,
urządzenia, okablowanie są zniszczone, zużyte. Nawet Tauron nie jest w stanie nam
pomóc.  Nic  nie  da  się  zrobić.  Jeśli  nasz wniosek o  modernizację  oświetlenia  ze
środków  unijnych  uzyska  akceptację  to  kompleksową  modernizację  oświetlenia
rozpoczniemy w przyszłym roku.  Za kilka dni  wniosek będzie złożony do AW, jej
instytucji pośredniczącej. 
-  zajęcie  się  tematem nierównej  kostki  wzdłuż ul.  Karola  Miarki -  jest  możliwość
zrobienia odrębnego przejścia na tej ulicy. Zrobione zostały wstępne wyliczenia, przy
czym  najtańsze  przejście  kosztowałoby  20  tys.  zł,  a  nieco  droższe  40  tys.  zł.
Zamierzamy złożyć wniosek inwestycyjny do przyszłorocznego budżetu. Jeżeli radni
poprą to na wiosnę możemy to uczynić. 

radnemu J. Chodasewiczowi:
- na jakim etapie jest modernizacja oświetlenia w mieście – szczegółowa odpowiedź
została udzielona powyżej, przy tematyce poruszonej przez radną C. Róg.
-  czy miasto projektuje wieżę widokową na Górze Zamkowej, a jeśli  tak to radny
proponuje inną lokalizację, tj. Górę Parkową - tak, mamy taki projekt i  zabiegamy
o środki zewnętrzne m.in. w ramach Euroregionu Nysa. Czy się uda, nie wiem. Jak
na razie jedno podejście było nieudane. Od samego początku mowa była o Górze
Zamkowej. Nikt nie wniósł innych propozycji. Pan pierwszy o Górze Parkowej mówi.
Nie mam na ten temat zdania (projekt mamy gotowy,  ale na wieżę widokową na
Górze  Zamkowej,  on  kosztował).  Mamy  gotowy  wniosek,  czekamy  na  ponowną
możliwość aplikowania i chcielibyśmy go zrealizować. To jest kwestia rozpatrzenia
czy powinniśmy zmienić lokalizację.

radnemu A. Jasińskiemu:
-  prośba o nadzór rozbiórki przybudówki przy ul. Lubawskiej - z tym jest problem,
bo  wspólnota  się  na  te  działania  nie  zgadza.  Odsyłam  po  szczegóły  do  Spółki
Mieszkaniowej. 
-  prośba  o  prace  związane  z  zapadającym  się  szambem  przy  budynku  przy
ul.  Lubawskiej  1 -  szambo zostanie  zlikwidowane i  nie  odbędzie  się  to  kosztem
mieszkańców.
- problem braku ciągu pieszego do nowo powstałych domków mieszkalnych powyżej
ul.  Lubawskiej  41,  wskazane  jest  też  zamontowanie  oświetlenia -  jeśli  chodzi
o chodnik, to na dziś nie ma takiej możliwości, chyba że przy remoncie całej ulicy
np. w ramach „Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na
lata 2016-2019”. Oświetlenie mamy uwzględnione w planach.

radnemu T. Baćko:
-  na  jakim  etapie  jest  realizacja  inwestycji  przy  ul.  L.  Waryńskiego –  kończymy
przygotowywanie projektu.
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radnemu Z. Nagórnemu:
- czy po zastosowaniu obecnej metody technologicznej czyszczenia wody w Zalewie,
będzie można korzystać w przyszłym roku z kąpieliska – nie ma takiej możliwości
w przyszłym roku.
- zajęcie się tematem fatalnego stanu placu targowego i zlokalizowanych tam toalet  -
przygotowany został  projekt modernizacji placu targowego. Złożyliśmy wniosek do
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Czekamy na decyzję. 
-  przedstawienie informacji o remontach niezbędnych w placówkach oświatowych –
za chwilę przedstawi informację Dyrektor Centrum Obsługi Jednostek W. Woźniak.

radnej Z. Kolat:
-  na  jakim  etapie  jest  budowa  budynku  komunalnego  z  Programu  Mieszkanie+
- o tym była już mowa w ww. informacji. Niemniej jednak chcemy budować w ramach
tego programu, bo gminę to nic nie kosztuje prócz przekazania terenów pod budowę.
Problemem  jednak  jest  wyliczony  wstępnie  koszt  za  m2,  który  wynosić  będzie
ok. 10-14 zł.  Na chwilę obecną nie jest  to konkurencyjna kwota, nawet dla TBS.
Plusem  zaś  jest  możliwość  wykupienia  takiego  lokalu,  zbierania  takich  środków
w ramach zaproponowanej stawki za m2. W zasobie gminy czynsz średnio wynosi
3,2  zł,  a  górna  granica  obecnie  to  4,5  zł.  W TBS ten  czynsz  jest  określony na
poziomie 7-8 zł  i  ludzie  narzekają.  Miasta uczestniczące w programie pilotażowo
zostały  do  niego  pierwsze  zakwalifikowane,  z  uwagi  na  wieloletnią  współpracę
z  Bankiem Gospodarki  Krajowej,  który  będzie  głównym motorem tych  poczynań.
Wszystkie  nowe  ustalenia  będą  przekazywał  radnym na  bieżąco,  gdyż  każdemu
z nas  zależy  na  powstaniu  w Kamiennej  Górze  nowych  mieszkań  komunalnych.
Będzie  to  trzeci  element  który  pozwoli  na  stworzenie  dobrych  warunków  do
osiedlania  się  w  Kamiennej  Górze,  po  stworzeniu  nowych  miejsc  w  żłobkach
i  przedszkolach.  Wszystkie  te  czynniki  łącznie  pozwolą,  aby  młodzi  ludzie
z okolicznych miejscowości mogli zamieszkać na terenie Kamiennej Górze.

Radny J. Chodasewicz wyraził chęć zabrania głosu i odniesienia się do odpowiedzi
BM na wnioski radnego.

Przewodniczący RM nie udzielił głosu radnemu i przeszedł do następnego punktu
w porządku obrad.

Ad.6. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady między Sesjami

Wiceprzewodniczący RM Jerzy Basta przedstawił informację w powyższej sprawie 
– zał. Nr 5 do protokołu.

Ad.7.  Informacja  Dyrektora  Centrum  Obsługi  Jednostek  Gminy  Miejskiej
Kamienna  Góra  o  przygotowaniu  placówek  oświatowych  do  rozpoczęcia
nowego roku szkolnego

Dyrektor  COJ  Waldemar  Woźniak  przedstawił  informację  w  powyższej  sprawie
– zał. Nr 6 do protokołu.

Radny J. Bruździak uściślił, iż sytuacja w oświacie jest obecnie bardzo dynamiczna
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i szybko się zmienia. Nawet mimo konieczności wręczenia niektórym pracownikom
wypowiedzenia  w  okresie  wakacyjnym,  okazywało  się,  że  osoby  te  szybko
znajdowały  sobie  zatrudnienie  gdzie  indziej.  Zaznaczył  również,  że  mimo
przedstawienia pewnych liczb o zatrudnieniu w danych placówkach przez Dyrektora
COJ,  podsumowanie  tej  kwestii  będzie  możliwe  prawdopodobnie  pod  koniec
września br. 

Radny J. Chodasewicz zwrócił się z prośbą o uściślenie kwestii stanu zatrudnienia
nauczycieli  i  informacji  o tym, iż nikt  z kadry pedagogicznej  w mieście nie stracił
zatrudnienia  przez  reformę  systemu  oświaty.  Poprosił  również  o  przedstawienie
kosztów przeniesienia Przedszkola Publicznego Nr 2 do tymczasowej siedziby przy
ul. Lubawskiej w ZS. 

Dyrektor  COJ ponownie  zaznaczył,  iż  w  roku  bieżącym  w  kamiennogórskim
systemie oświaty nie  znalazło  zatrudnienia tylko czterech nauczycieli  pracujących
dotychczas w Gimnazjum Nr 2. Pozostali  pracownicy w roku szkolnym 2017/2018
w większości są zatrudnieni w swoich placówkach oświatowych na pełnych etatach,
czasem tylko  dopełniają  etat  w innej  szkole.  Dodał,  że  na chwilę  obecną nie  są
znane  koszty  przenosin  siedziby  przedszkola  do  budynku  ZS,  gdyż  cały  czas
spływają  faktury  za  wykonane  prace.  Najprawdopodobniej  wszystko  zostanie
podliczone z udziałem pracowników UM we wrześniu br. 

Radna D. Kurnyta zapytała o kwestię wyżywienia dla dzieci w tymczasowej siedzibie
PP Nr 2 przy ul. Lubawskiej.

Dyrektor COJ podkreślił, iż największy problem przy kwestii żywienia dzieci w nowej
siedzibie  przedszkola  sprawiali  pracownicy  PSSE  Kamienna  Góra.  Ich  mało
elastyczne podejście  do  nowych  warunków funkcjonowania  placówki  sprawiło,  że
wszyscy  musieli  się  bardzo  mocno  starać,  aby  uzyskać  zgodę  na  wydawanie
posiłków dla dzieci. Ostatecznie na mocy porozumienia, ciepły posiłek – obiad jest
przygotowywany w kuchni DCR przez dwóch kucharzy pracujących dotychczas w PP
Nr  2  przy  ul.  T.  Kościuszki  4.  Wstępne  plany odnośnie  żywienia  były  inne,  lecz
Sanepid  nie  wyraził  na  nie  zgody.  Posiłki  ciepłe  są  przewożone  specjalnym
transportem,  którym  dysponuje  DCR  i  w  odpowiednio  zaadaptowanych
pomieszczeniach  w  ZS  są  wydawane  bezpośrednio  do  sal  dzieci.  Natomiast
śniadania są przygotowywane na miejscu w budynku ZS, w tychże pomieszczeniach.

Radna V. Majak  pogratulowała pozyskania znacznych środków unijnych na rozwój
szkół i jednocześnie zapytała, dlaczego nie korzysta z tych funduszy SP Nr 2 i czy
dzieci z tej placówki będą miały przez to równe szanse edukacyjne?

Dyrektor  COJ  odpowiedział,  że  jednostce  obsługującej  bardzo  zależało,  aby
wszystkie szkoły mogły skorzystać z tych dodatkowych funduszy. Niestety SP Nr 2
nie zależało na uczestnictwie w tym programie unijnym. Placówka ta nie zgłaszała
również potrzeby o dodatkowe środki czy zajęcia nadprogramowe. Zaznaczył, iż na
dziś dzień nie jest w stanie zapewnić, że dzieci z SP Nr 2 będą mogły w przyszłości
korzystać z pozyskanego w ramach projektu dodatkowego sprzętu. Postara się, aby
było to możliwe. Wcześniej jednak należy się upewnić, czy będzie na to szansa, aby
nie  zaszła  konieczność  zwracania  środków  unijnych  z  tytułu  niewłaściwego  ich
wydatkowania. 
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Radna  Z.  Kolat  zapytała,  czy  firma  ubezpieczająca  obiekty  szkolne  partycypuje
w kosztach wymiany dachu na budynku świetlicy przy Sp Nr 1?

Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński  odpowiedział, że na dachu obiektu była już
specjalna komisja z PZU, która oceniła szkody i ma miesiąc na decyzję w tej sprawie
i ewentualną wypłatę odszkodowania.

BM sprostował odpowiedź Dyrektora COJ i zaznaczył, że oprócz braku aktywności
SP Nr 2 w chęci uczestnictwa w projekcie unijnym, pojawił się inny poważniejszy
problem.  Szkoła  przekraczała  bowiem kryteria,  które  umożliwiały  danej  placówce
uczestniczyć  w  projekcie  unijnym.  Uzyskałaby  bowiem  zbyt  dużo  punktów
w klasyfikacji. Nałożył się w tym przypadku nieszczęśliwy zbieg wydarzeń i dlatego
SP Nr 2 nie bierze udziału w realizacji tegoż projektu unijnego. 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia uwag wniesionych do projektu
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  rejonie  ulic
Lubawskiej i Cisowej w Kamiennej Górze

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawił  Z-ca  Kierownika  Wydziału
Mienia Urzędu Miasta w/m Andrzej Omachel.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w
związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miasta  Kamienna
Góra  jednogłośnie,  tj.  przy  21  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XXXVII/241/17
w  sprawie  rozpatrzenia  uwag  wniesionych  do  projektu  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic Lubawskiej i Cisowej w Kamiennej
Górze – zał. Nr 7 do protokołu.

Ad.9.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  w  rejonie  ulic  Lubawskiej  i  Cisowej
w Kamiennej Górze

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawił  Z-ca  Kierownika  Wydziału
Mienia Urzędu Miasta w/m Andrzej Omachel.

Radny  R.  Ostrowski  zapytał,  czy  w  ramach  planowanej  inwestycji  dotyczącej
budowy ścieżek  rowerowych  w  mieście,  po  dawnych  trakcjach  kolejowych  Urząd
Miasta  mógłby  wystąpić  do  PKP  o  wygospodarowanie  przez  kolej  środków  na
odrestaurowanie  mostu,  który  służy  obecnie  działkowcom  z  R.O.D.  „Różanka”?
Zdaniem radnego podjęcie na dzisiejszej sesji stosownej uchwały rozpocznie proces
wyburzenia  przedmiotowego  mostu,  który  mógłby  zostać  ocalony  i  nadal  służyć
mieszkańcom miasta. 

Z-ca Kierownika Wydziału WM odpowiedział, że plan przestrzenny nie rozstrzyga,
czy przedmiotowy most ma być zachowany, czy zdemontowany. Plan przestrzenny
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nie wskazuje jednak tego obiektu do rozbiórki. Niemniej jednak, wraz z Wydziałem
ZIF, sprawdzono na planowanej trasie ścieżek rowerowych, gdzie są węzłowe punkty
potencjalnie  konfliktowe  dla  realizacji  tej  inwestycji.  Wspominany  przez  radnego
wiadukt jest jednym z takich punktów. Z-ca Kierownika stwierdził, że decyzję co do
dalszego losu tego obiektu należy podjąć już teraz, gdyż z jednej strony nie będzie
można remontować wiaduktu, jak ścieżki już będą funkcjonować. Z drugiej  strony
możemy przejąć cały ten obiekt ze wszystkimi urządzeniami inżynieryjnymi wokół się
znajdującymi, tj. wraz z mostem i trzeba będzie sobie z nimi poradzić. Na obecnym
etapie nie ma już czasu na jakiekolwiek negocjacje z PKP, o zabezpieczenie środków
na remont tego obiektu, czy innych budowli znajdujących się też na trasie ścieżek.
Na zakończenie podkreślił, że dalszy los tegoż wiaduktu jest niezależny od tego, co
zostało zapisane w planie przestrzennym. 

BM  przypomniał,  że miasto przejmuje całe tereny pod ścieżki  rowerowe od PKP.
Zaznaczył  przy  tym,  iż  dodatkowym  utrudnieniem  w  negocjacjach  z  PKP  były
działania miłośników kolei, którzy za wszelką cenę próbowali uniemożliwić powstanie
ścieżek na dawnych trasach kolejowych. Ostatecznie doszliśmy do porozumienia, że
kolej  przekaże  nam  całość  terenów  z  dobrodziejstwem  inwentarza.  Przed  nami
natomiast jest decyzja dotycząca przyszłości tego wiaduktu, co do którego są pewne
wątpliwości. 

Radny J. Chodasewicz  poprosił o uściślenie, czy Gmina Miejska budując ścieżki
rowerowe po dawnych trasach kolejowych przejmie wszystkie obiekty inżynieryjne od
kolei, w tym wiadukt o którym była dyskusja wyżej?

BM  odpowiedział, że Gmina Miejska przejmie wszystkie obiekty na trasie ścieżek,
w tym najprawdopodobniej wspomniany wiadukt.

Radna C. Róg  zapytała, czy wówczas PKP wyremontuje z własnych środków ten
obiekt?

Radny R. Ostrowski stwierdził, że na takie remonty kolej otrzymała środki.

Nikt  więcej  nie  zgłosił  uwag ani  zapytań do projektu uchwały,  w związku z czym
Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad projektem, w wyniku którego Rada
Miasta  Kamienna  Góra  jednogłośnie,  tj.  przy  21  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę
Nr  XXXVII/242/17  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego w rejonie ulic Lubawskiej i Cisowej w Kamiennej Górze – zał. Nr 8
do protokołu.

Ad.10.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic  J.  Słowackiego i  Azaliowej
w Kamiennej Górze

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawił  Z-ca  Kierownika  Wydziału
Mienia Urzędu Miasta w/m Andrzej Omachel.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w
związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
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Przewodniczący RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miasta  Kamienna
Góra  jednogłośnie,  tj.  przy  21  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XXXVII/243/17
w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego
w rejonie ulic J. Słowackiego i Azaliowej w Kamiennej Górze – zał. Nr 9 do protokołu.

Radny  J.  Chodasewicz  zapytał,  czy  mógłby  zgłosić  jeszcze  jedno  zapytanie
dotyczące budowy ścieżek rowerowych w mieście?

Przewodniczący RM  zaproponował, aby radny zgłosił ww. zapytanie w „sprawach
różnych”, po zrealizowaniu merytorycznego porządku obrad.

Ad.11.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie umowy
o oddanie w wieczyste użytkowanie nieruchomości gruntowej

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawił  Kierownik  Wydziału  Mienia
Urzędu Miasta w/m Andrzej Wolny.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w
związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miasta  Kamienna
Góra  jednogłośnie,  tj.  przy  21  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XXXVII/244/17
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  rozwiązanie  umowy  o  oddanie  w  wieczyste
użytkowanie nieruchomości gruntowej – zał. Nr 10 do protokołu.

Ad.12.  Sprawozdanie  Komisji  Rewizyjnej  z  przeprowadzonej  kontroli
dotyczącej  działalności  Burmistrza  Miasta  w  zakresie  wydanych  decyzji
o  przydzielenie  lokalu  mieszkalnego  i  socjalnego  z  zasobu  komunalnego
Gminy Miejskiej Kamienna Góra w latach 2015-2016

Sprawozdanie  w  powyższej  sprawie  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji
Rewizyjnej Iwona Szczerbaty – zał. Nr 11 do protokołu.

Radny J. Jarosz zasygnalizował radnym niespójność decyzji Powiatowego Zespołu
ds.. Orzekania o Niepełnosprawności, z Uchwałą Rady Miejskiej o gospodarowaniu
zasobem komunalnym gminy. Powiatowy Zespół wydając orzeczenie daje w pkt 10
decyzji  prawo  osobie  niepełnosprawnej  do  zamieszkania  w  dodatkowym
pomieszczeniu, zaś uchwała gminna nic na ten temat nie wspomina. Przepis ww.
zespołu okazuje się w przypadku osób niepełnosprawnych z terenu Kamiennej Góry
martwy.  Dodał,  że  w  dniu  jutrzejszym  Komisja  Spraw  Społecznych  odbędzie
spotkanie z Przewodnicząca KGKiM w celu dalszego procedowania tematu. Wyraził
chęć  wprowadzenia  zmiany  do  Uchwały  Nr  VI/A/57/03  w  sprawie  zasad
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej
Kamienna Góra, która umożliwiałaby osobom posiadającym w orzeczeniu stosowny
zapis uzyskanie dodatkowego pomieszczenia z zasobu komunalnego. Wskazał przy
tym pomysł, jak można z zasobu komunalnego pozyskiwać większe mieszkania na
rzecz osób niepełnosprawnych. Na terenie miasta od wielu lat nie są realizowane
wyroki  eksmisyjne  z  mieszkań,  które  można  by  spróbować  zamieniać  z  małymi
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mieszkaniami rodzin, w których funkcjonuje osoba niepełnosprawna. Na zakończenie
radny zwrócił  się  z  prośbą  o  rozważenie  możliwości  zmiany niniejszych  zapisów
uchwały. Podkreślił, że dodatkowo powinien w przedmiotowej uchwale widnieć zapis,
który umożliwiałby przydzielenie takiego pomieszczenia osobom niepełnosprawnym
„w miarę posiadanych możliwości lokalowych”.

Radny W. Sobiechowski  potwierdził istnienie takich rozbieżności w uchwale Rady
Miasta i  orzecznictwie PCPR lecz zaznaczył,  że Komisja Gospodarki  Komunalnej
i Mieszkaniowej pomimo tego podchodzi do każdego przypadku indywidualnie i stara
się pomagać, w miarę posiadanego zasobu. Dodał, że w ostatnim czasie komisja
zajmuje  się  tematem  odzyskania  mieszkania,  które  już  jest  przystosowane  dla
potrzeb  osób  niepełnosprawnych  i  mogłoby być  dla  takiej  rodziny przeznaczone.
Komisja stara się pomagać również poprzez wciąganie takich rodzin na listę osób
oczekujących. Zgodził się również z potrzebą wprowadzenia takiego zapisu, o którym
wspomniał  radny  Jarosz,  lecz  zaznaczył  potrzebę  uaktualnienia  innych  zapisów
stosownej uchwały. Na zakończenie dodał, że wprowadzając zapis w naszej uchwale
o  konieczności  przydzielania  dodatkowego  pomieszczenia  dla  osoby
niepełnosprawnej, może zaistnieć sytuacja, gdy do rozpatrzenia wpłynie bardzo duża
ilość  podań  o  dodatkową  izbę.  Taki  natłok  podań  osób  z  orzeczeniem
o niepełnosprawności miał np. miejsce przy okazji tworzenia strefy płatnych miejsc
postojowych  w  mieście.  Podkreślił,  że  do  każdego  przypadku  powinno  się
podchodzić indywidualnie.

Radna  C.  Róg  uściśliła,  że  ustawa  o  rehabilitacji  społecznej  i  zawodowej  oraz
stosowne rozporządzenie dokładnie określają co powinno się znaleźć w orzeczeniu
o niepełnosprawności. Tam są dokładne wytyczne, które opisują jakie kryteria trzeba
spełniać,  aby otrzymać w decyzji  wskazanie na kartę  parkingową czy dodatkową
izbę. W Komisji ds. Orzekania zasiada lekarz i pracownik socjalny, którzy określają
na podstawie wywiadu i kompletu dokumentów zapis jaki ma się znaleźć w pkt. 10
orzeczenia. Wskazanie na dodatkową izbę zdarza się bardzo rzadko, np. dla dzieci
z autyzmem, dla osób chorujących na białaczkę, gdzie trzeba mieć bardzo sterylne
warunki  bytowe  czy  dla  rodzin  wieloosobowych  posiadających  jeden  pokój  i  np.
dziecko z klaustrofobią. Radna pokreśliła, że są to sytuacje wyjątkowe i wymagają
one  odizolowanego  pomieszczenia  lub  pomieszczenia,  które  będzie  wspierało
rozwój. Nie jest prawdą, że każde orzeczenie ma zapis ze wskazaniem dodatkowej
izby,  tak  jak  i  pozostałe  np.  nie  każdy otrzymuje  zasiłek  stały  na  dziecko,  mimo
posiadania  zasiłku  pielęgnacyjnego.  Dlatego  stwierdziła,  że  przy  wprowadzeniu
proponowanych  zapisów,  nie  ma  obawy  o  nagminne  składanie  wniosków
o  dodatkowe izby, czy propozycje zamian lokali między stronami, z tego tytułu.

Radna I. Szczerbaty zauważyła, że po kontroli zaistniała właśnie potrzeba uściślenia
Uchwały  Nr  VI/A/57/03,  co  również  pokazuje  obecna  dyskusja.  Przypomniała,
że uchwała ta była  podjęta w 2003 r.  i  już upływ czasu też powinien zobligować
do zmiany jej zapisów oraz takie problemy, które pojawiają się obecnie. 

Radny J.  Jarosz  przypomniał,  że nie  powinno się  negować orzecznictwa w tym
zakresie, a jedynie ujednolicić zapisy.

Radny W. Sobiechowski ponownie zaznaczył, że Komisja Gospodarki Komunalnej
i Mieszkaniowej już radziła sobie z takimi przypadkami, a dzięki uściśleniu uchwały
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będzie miała łatwiej.  Ten zapis o dodatkowej izbie będzie wskazywał tryb działań
Komisji, która nie będzie musiała się martwić o naginanie prawa. Niemniej jednak
będzie  trzeba  dokładnie  sprecyzować  dodatkowe  zapisy,  tak  jak  radny  Jarosz
wspominał wcześniej.

Radna C. Róg dodała, że decyzje w sprawie gospodarowania zasobem komunalnym
gminy  podejmuje  każdorazowo  Burmistrz  Miasta,  a  Komisja  tylko  wypracowuje
opinię. Dlatego Komisja nie ma problemu z opinią, mimo braku stosownych zapisów
w  uchwale,  bo  wypracowuje  swoje  stanowisko  pozytywne  w  przypadku  osób
niepełnosprawnych zachowując się „po ludzku”. Problem ma sam burmistrz, bo nie
ma umocowania do przyznawania dodatkowej izby w prawie lokalnym. 

Ad.13. Sprawy różne

Radny  J.  Chodasewicz  powrócił  do  tematu  ścieżek  rowerowych  i  jednocześnie
zapytał  o  przewidywany koszt  budowy ścieżek  rowerowych  w  Kamiennej  Górze,
o  wzrost  kosztów  w  stosunku  do  pierwotnej  koncepcji,  o  sumę  środków  jakie
pozyskamy  na  to  zadanie  inwestycyjne  i  sumę  konieczną  do  wyasygnowania
z własnego budżetu? Zasugerował przy tym, że jego pytania były merytoryczne już
w punktach dotyczących podejmowania uchwał o planowaniu przestrzennym.

Przewodniczący  RM  wystosował  prośbę  do  radnego,  aby  swoje  sugestie  czy
spostrzeżenia  zgłaszał  w  merytorycznych  punktach  porządku  obrad,  przy
podejmowaniu  stosownych  uchwał,  kiedy  dostępna  jest  osoba  przedstawiająca
projekt, a nie wracał do tematów w „sprawach różnych”.

BM odpowiedział, że pytania radnego są bardziej merytoryczne do wyjaśnienia przez
Wydział ZIF Urzędu Miasta, gdyż Wydział WM nie zajmuje się na bieżąco kosztami
tej  inwestycji.  Wniosek  będzie  niedługo  składany,  więc  koszty  tego  zadania  są
jeszcze mocno nieprecyzyjne. Dodał, że Wydział Zamówień przekaże jutro radnemu
szczegółowe informacje dotyczące tej inwestycji. 

Radna  I.  Plata  podziękowała  w  imieniu  mieszkańców miasta  Prezesowi  MPWiK
i pracownikom przedsiębiorstwa za szybką interwencję w sprawie awarii kanalizacji
w budynku przy ul. Jeleniogórskiej. 

Radny J.  Chodasewicz  odniósł  się  do  wcześniejszej  wypowiedzi  BM w sprawie
planowanej lokalizacji wieży widokowej. Przypomniał swoje pytanie z ubiegłej sesji,
które  brzmiało:  „Czy  możemy  zmienić  jeszcze  lokalizację  wieży  widokowej?”.
W  odpowiedzi  uzyskał  informację,  że  sporządzony  przez  miasto  projekt  wieży
dotyczy  jej  umiejscowienia  na  Górze  Zamkowej  i  obecnie  czekamy  na
rozstrzygnięcie.   Radny  uściślił  wcześniejsze  pytanie  i  wyjaśnił,  że  chodziło  mu
o wytłumaczenie, czy na obecnym etapie procedowania możemy zmienić ten projekt.
Zdaniem radnego ujęta w projekcie lokalizacja jest zła i powinna zostać zmieniona na
zdecydowanie lepszą, na Górze Parkowej (tędy przebiega np. szlak na Długosz).
Ponadto Góra Parkowa ma już kilka atrakcji:  jest  to  miejsce spotkań wielu  ludzi,
w pobliżu znajdują się podziemia ARADO, jest tam też park linowy(nadal nieczynny,
być może już niedługo). Tam wieża widokowa aż się prosi o ustawienie. Natomiast
Góra Zamkowa nie ma ani dobrego dojazdu dla turystów, ani swobodnego podejścia.
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Wyraził pogląd, iż wokół Góry Parkowej powinno się sytuować miejsca przyjazne dla
turystów i mieszkańców (zgodnie z wcześniejszymi założeniami). Dodał również, że
wielokrotnie zwracał się do Burmistrza, aby odpowiedzi na wnioski i pytania radnych
były pełniejsze i bardziej treściwe, ale wiele z nich m.in. przedstawione na dzisiejszej
sesji, jak np. na wniosek radnego W. Sobiechowskiego czy radnej D. Kurnyty są zbyt
ogólne.  Wygląda  to  tak,  jakby  Burmistrz  Miasta  uchylał  się  od  odpowiedzi.
Przypomniał, że na Sesji Rady występuje jako radny, a nie redaktor lokalnej gazety
i tak chciałby być traktowany.

Przewodniczący RM  wyraził nadzieję na to, że Pan J. Chodasewicz już niedługo
będzie będzie pełnił funkcję radnego.

BM  przytoczył  ponownie  odpowiedzi  na  wnioski  radnego  W.  Sobiechowskiego
i radnej D. Kurnyty oraz poprosił, aby radny J. Chodasewicz nie przeinaczał spraw
i nie wmawiał, że burmistrz uchyla się od odpowiedzi. Przypomniał, że dyskusje na
temat wieży widokowej rozpoczęły się już w ubiegłej kadencji i były kontynuowane
już w obecnej. Ten projekt był przedstawiany na sesji i nawet na jednej z komisji,
gdyż radni: C. Róg i W. Sobiechowski chcieli, aby przy okazji usytuowania wieży na
Górze Zamkowej udało się uporządkować cały teren wokół.  Wyraził  aprobatę dla
pomysłu lokalizacji wieży na Górze Parkowej, lecz od kilku lat rozmowy się toczyły na
jej usytuowanie na Górze Zamkowej. Na tą lokalizację radni wyrazili zgodę, o czym
byłą mowa wielokrotnie.  Działania zostały już podjęte,  cały czas o tym radni  byli
informowani i wniosek został złożony na taką lokalizację. Dziś nie będziemy się z niej
wycofywać, chyba że nasz wniosek zostanie odrzucony i  będzie procedowany od
nowa.  Inną  sprawą jest  natomiast  usytuowanie  kolejnej  wieży widokowej,  np.  na
Górze  Parkowej.  Jeśli  cała  Rada  wyraziłaby  chęć  zmiany lokalizacji  to  wówczas
możemy ją  zmienić.  Jednak wydłuży to  procedury,  bo obecnie chcemy pierwotny
wniosek  ponownie  złożyć  do  aplikacji,  a  nie  starać  się  o  wieżę  od  nowa.  Na
zakończenie  podkreślił,  że  nie  widzi  potrzeby  zmiany  dotychczasowej  lokalizacji
wieży i chce aby były działania w tym kierunku kontynuowane.

Radny B. Wągrowski  zapytał Przewodniczącej KBSiR, czy radny J. Chodasewicz
zgłaszał taki problem na komisji i wniosek o zmianę lokalizacji wieży widokowej?

Radna Z. Kolat odpowiedziała, że radny nie zgłaszał takich wątpliwości ani pomysłu.

Radny  B.  Wągrowski  poprosił,  aby  radny  na  sesjach  nie  przedstawiał  takich
dodatkowych pomysłów, o których nie wspomina nawet na komisjach. Wówczas nikt
nie jest przygotowany na merytoryczną dyskusję i nie może się odnieść do propozycji
z marszu. Stałe Komisje są od szczegółowej dyskusji, po której można wypracować
jednolite  stanowisko.  Jednocześnie  zauważył,  że  jeśli  radny  chce  być  dobrze
traktowany, to powinien traktować poważnie innych radnych. 

Radny  J.  Chodasewicz  odpowiedział,  że  swoich  pomysłów  nie  przedstawia  na
KBSiR z uwagi na zachowanie radnego B. Wągrowskiego, który każdą myśl neguje,
krzycząc chce odrzucać, albo każe głosować. Pomysły zgłaszane na sesji są po to,
aby wszyscy radni mogli się z nimi zapoznać. Stwierdził, że nie potrzeba specjalnego
przygotowania radnego, aby mógł na sesji wysłuchać dwóch zdań. 

Radny R. Ostrowski  ponownie zgłosił  problem braku progów zwalniających przy
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ul.  J.  Słowackiego.  Poinformował,  że  wielokrotnie  zgłaszał  tą  sprawę  na  komisji,
jednak był odsyłany do Wydziału IOŚ. Tam zaś Kierownik Wydziału informowała go
stale, że Kamienna Góra leży w strefie podgórskiej i nie można na pochyłych ulicach
o  znacznym  spadku  montować  takich  progów.  Przyznał,  że  nie  ma  już  jak
uzasadniać  mieszkańcom  miasta  braku  decyzji  w  tej  sprawie  i  postanowił
przypominać ten problem na każdej sesji. Jako przykład miejscowości górskiej, gdzie
na  pochyłych  ulicach  są  progi  zwalniające  podał  Karpacz.  Stwierdził,  iż  takie
spowalniacze przy ul. Szkolnej zdały rezultat i powinny również spełniać swoją rolę
w tej części miasta. Zwrócił się więc z prośbą o montaż dwóch spowalniaczy wzdłuż
ul.  J.  Słowackiego,  przy  czym  jeden  na  jej  początku  przy  skrzyżowaniu
z ul. Piastowską, a drugi na wypłaszczeniu na wysokości stadionu miejskiego. 

Radny Z. Nagórny przypomniał, że rok temu stosowne służby czyściły koryto rzeki
Bóbr  na  wysokości  ul.  Mostowej.  Niestety  wówczas  wykonano  prace  tylko
połowicznie i jedynie wycięto drzewa. Obecnie w rzece wyrósł ponownie las drzewek
i stanowi to spore zagrożenie. Zwrócił się z prośbą o ponowne zobowiązanie RZGW
do kompleksowego wyczyszczenia tego odcinka rzeki.

BM wyjaśnił, że niestety nie mamy na to zbyt wielkiego wpływu. Urzędnicy wysyłają
natychmiast pisma z prośbą o interwencję, a instytucja zajmująca się tymi sprawami
wciąż się tłumaczy brakiem środków na te cele z budżetu państwa. Jest to duży
problem, a nam udaje się zobowiązywać RZGW do czyszczenia jedynie odcinków
rzek po wielkim przymusie. 

Radna C. Róg  przypomniała zgromadzonym, że rokrocznie w czerwcu podawana
jest  do publicznej  wiadomości  informacja o dowołaniu dyżurów radnych na okres
wakacji.  Wówczas  Komisje  ustalają  sztywny  grafik  posiedzeń,  podczas  których
przyjmują dodatkowo interesantów. Wyraziła dezaprobatę dla nierzetelnego artykułu
w RTI, który negatywnie ocenił radnych za to, że odwołali swoje dyżury na wakacje.
Ponadto podkreślono, że np. radni  w Kowarach takie dyżury mają w tym okresie
i z tego tytułu ciężko pracują. Radna wyraziła również poirytowanie taką oceną oraz
brakiem  rzetelności  dziennikarzy  i  przedstawiła  analizę  faktów.  Przypomniała
mieszkańcom,  że  radni  mają  dyżury  w każdy piątek,  między 14.30  a  15.30.  Od
początku kadencji,  do dnia dzisiejszego było już 127 piątków roboczych, podczas
których  radni  oczekiwali  na  interesantów.  Przez  ten  okres  na  tychże  dyżurach
pojawiło się tylko 13 interesantów, a więc co 10-ty piątek pojawiała się jakaś osoba
na  dyżurze  radnego.  Wyraziła  niezrozumienie  dla  takiego  ukazywania  radnych
w lokalnej prasie i zwróciła się z apelem o pojawianie się mieszkańców na dyżurach.
Wówczas, jak dyżury zostaną na okres wakacji odwołane, to będzie może o czym
pisać w prasie. 

Przewodniczący RM dodał, że on również pełni dyżury w sprawie skarg i wniosków
w każdy poniedziałek od 13.00 do 15.00. Jednak mieszkańcy rzadko się pojawiają
w  tym  czasie,  a  raczej  wolą  się  umawiać  na  konkretny  termin  po  ustaleniach
telefonicznych.

Radny J. Chodasewicz  zapytał radnego B. Wągrowskiego, czy radny Z. Nagórny
zgłaszał sprawę czyszczenia koryta rzeki Bóbr na wysokości ul. Mostowej na Komisji
Regulaminowej?
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Radny  B.  Wągrowski  odpowiedział,  że  radny  zgłaszał  tą  sprawę  na  Komisji
Regulaminowej,  lecz  nie  było  to  wpisywane  do protokołu.  Radny Nagórny został
skierowany do merytorycznego wydziału o zgłoszenie tego problemu ustnie. 

Radny Z. Nagórny stwierdził, że temat koryta rzeki Bóbr był poruszany na Komisji
Regulaminowej, lecz zaproponowano mu, aby zgłaszał pilne sprawy bezpośrednio
do  wydziałów (to  proponuje  każdemu  radnemu).  Wydziały  reagują  błyskawicznie
i wówczas nie trzeba takich wniosków i postulatów zapisywać w protokole i na druku
wniosków,  aby nie  wydłużać procedury.  Dodał,  że  dziś  na  sesji  chciał  ten  temat
ponowić, aby nadać sprawie jeszcze szybszego biegu, z uwagi na wagę problemu.

Przewodniczący  RM  odczytał  zaproszenie  Miejskiej  Biblioteki  Publicznej  dla
wszystkich  mieszkańców  miasta  na  Narodowe  Czytanie  2017  „Wesela”,  które
odbędzie się dnia 2 września 2017 r. o godz. 11.00 przy skwerze im. Carla Gotharda
Langhansa w Kamiennej Górze – zał. Nr 12 do protokołu.

Protokołował:
Arkadiusz Rymer

Przewodniczący Rady

 /-/ Henryk Różański

16


